
                ROMANIA  
         JUDETUL  OLT 
  CONSILIUL  LOCAL AL 
  COMUNEI  DEVESELU 
 

PROCES-VERBAL 
Încheiat astăzi 28.05.2015 la şedinţa ordinară a Consiliului local 

 
 

Sedinta a fost deschisa  de secretarul comunei Deveselu, doamna  Gheorghe  Eugenia,   care a 
facut prezenta,  aratand ca sunt prezenti  toti cei 13 consilieri locali alesi. 

Avand in vedere prevederile  art.  40 alin. (1) din Legea. 215/2001 sedinta  se poate desfasura  
in conditii Legale avand in vedere  numarul  consilierilor prezenti.  Sedinta  ordinară a fost convocata  
de Primarul  comunei  Deveselu  prin  invitatia  nr.  174 din  20.05.2015 in  baza  Dispozitiei   nr.  92   
din 20.05.2015. 

In convocare au fost specificate data,  ora,  locul desfasurarii, precum si ordinea de zi  propusa 
a se discuta,  conform prevederilor  legale. Lucrarile sedintei sunt publice. 

Presedinte  de sedinta este d-nul consilier Tudor Aurel. 
Doamna  Secretar da citire procesului verbal de la sedinta  ordinară din 28.04.2015, care supus 

la vot,  este aprobat în unanimitate,  fără adaugiri sau observatii. 
Presedintele  de sedinta  da citire  ordinei  de zi.  
Supusa la vot,  ordinea  de zi, este  aprobata  in unanimitate. 
Se trece la discutarea   ordinii de zi,  pe puncte. 

  1. Proiect de hotărâre referitor la: alegerea noului președinte de ședință al Consiliului Local al 
comunei Deveselu. 

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu.  
Domnul Păun Teodor propune pentru a ocupa functia de presedinte de sedinta pentru 

urmatoarele trei luni, pe doamna consilier Andrei Alina Eugenia. 
Nu sunt alte propuneri. 
Presedintele  de sedinta: Daca nu sunt alte propuneri, supun la vot. Supusă la vot, propunerea, 

doamna Andrei Alina Eugenia este aleasă în unanimitate ca fiind presedinte de sedinta pentru 
urmatoarele trei luni, începând cu luna iunie a.c. 

   2. Proiect de hotărâre privind: aprobarea drepturilor băneşti aferente cadrelor didactice  şi a  
personalului didactic auxiliar care solicită decontarea  cheltuielilor de deplasare din localitatea de 
reşedinţă la  locul de muncă şi de la locul de  muncă în localitatea de reşedinţă, pentru luna aprilie 
2015.   

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 

vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 
  3. Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea pentru schimbarea destinatiei, corpului de 
clădire – C1, situată în comuna Deveselu, sat Comanca, str. Nichita Stănescu nr. 118. 

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 
Domnul Primar: Tinand cont de faptul ca la Scoala Gimnaziala din satul Comanca, numarul de  

elevi a scazut semnificativ, in anul scolar 2015-2016 aceasta va functiona doar cu o singura clasa cu 
11 elevi, iar in anul scolar 2016-2017 in acest local nu se vor mai organiza cursuri, propunem 
schimbarea destinatiei, corpului de clădire – C1, in corp cladire administrativa. 

In acest sens, am obtinut avizul de principiu de la Inspectoratul Scolar Judetean si avizul  
conform al Ministerului Educatiei si Cercetarii Stiintifice. 

Nu sunt discutii sau intrebari. 
Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 

vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 
         4. Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea Metodologiei de identificare a persoanelor si 
familiilor care sunt marginalizate sociale si al Programului anual privind măsurile pentru prevenirea si 
combaterea marginalizării sociale. 

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu.     



Domnisoara inspector in cadrul compartimentului de asistenta sociala si autoritate tutelara, 
este invitata sa prezinte proiectul de hotărâre. 

Domnisoara inspector: Era necesara intocmirea Metodologiei de identificare a persoanelor si 
familiilor care sunt marginalizate sociale si al Programului anual privind măsurile pentru prevenirea si 
combaterea marginalizării sociale, pentru a aplica intr-un mod organizat, pe criterii legale, a masurilor 
ce se impun pentru a ajuta persoanele aflate in nevoie sociala majora, cu scopul de a le ameliora 
conditiile de viata, indiferent de natura lor. 

In continuarea scurtei prezentari, domnisoara  inspector prezintă punctual obiectivele și 
măsurile de combatere a marginalizării sociale la nivelul comunei. 

Domnul Ciuca Ionel: cate persoane in astfel de situatie am avea la nivel de comuna si ma refer 
aici la cei beneficiari de ajutor social? 

Persoanele beneficiare de ajutor social, la data actuala sunt 60. In acest numar de persoane, 
sunt inclusi si copii. Persoane majore sunt 39.  

Domnul Ciuca Ionel: Sa speram ca isi vor depasii, cu ajutorul dumneavoastra, problemele. 
Nu sunt alte discutii sau intrebari. 
Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 

vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 
  5. Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea premierii elevilor din cadrul Scolii Gimnaziale 

Deveselu care au  obtinut rezultate deosebite la învătătură si la concursurile scolare. 
Iniţiator: Primarul comunei Deveselu.    
Domnul Primar: Am sustinut si voi sustine in continuare performanta si sunt pentru 

recompensarea efortului făcut de copii pentru a obține rezultate cât mai buna la învățătură. Cei mai 
merituosi sa fie recompensati ca o motivatie simpla de a continua pe acelasi drum, fiind exemple 
positive pentru ceilalti colegi. 

Ca autoritate publica, avem competente si responsabilitati in acest sens.  
In excursia de trei zile la mare – in statiunea Costinesti, căci despre acest mod de 

recompensare este vorba, ce va avea loc in luna iulie, dupa incheierea cursurilor scolare, vor merge 19 
elevi, cei mai buni la invatatura, din fiecare clasa a ciclului gimnazial.  Costul estimat este de 8920 
lei. 

In excursia de o zi de la Targul Jiu – Polovraci, ce va fi organizata in scopul vizitarii 
obiectivelor turistice din zona, vor participa 18 elevi ai ciclului primar, iar costurile sunt estimate la 
1935 lei. Deci, suma totala se ridica undeva la 10.855 lei si va fi suportata din capitolul bugetar 
autoritati executive – bunuri si servicii si din capitolul invatamant – bunuri si servicii. 

Nu sunt comentarii sau intrebari. 
Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 

vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 
6.  Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea participării comunei Deveselu, judetul Olt la  

″Programul de stimulare a înnoirii Parcului Auto National – 2015″. 
Iniţiator: Primarul comunei Deveselu. 

 Domnul Primar: Stiti ca anul trecut am fost respinși de la  acest Program, intrucat figuram cu 
amenda in evidentele A.N.A.F. Anul acesta am esalonat la plata a amenda respectivă, și urmează  
reluam procedura. 

Este foarte greu sa nu avem un mijloc de transport al institutiei, sunt foarte multe deplasari in 
interes de serviciu. Nu sunt alte comentarii. 

 Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 
vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 

7. Proiect de hotărâre referitor la: aprobarea închirierii, prin licitatie publică, a corpului de 
clădire C1 situată în comuna Deveselu, sat Comanca, str.  Nichita Stănescu nr.118, apartinând 
domeniului public al comunei Deveselu. 

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu.    
Domnul Primar: am primit o ofertă din partea societății comerciale care execută lucrări pentru 

realizarea centurii ocolitoare a Caracalului. Suma este de 4000 lei pentru acest spațiu. Legea nu 
permite atribuirea directă, chiar dacă oferta financiară este foarte avantajoasă pentru noi. Deci, trebuie 
să parcurgem pașii legali pentru scoaterea la licitație. 



Domnul consilier Ciucă Ionel: Este foarte bine să închiriem acest spațiu, în afara faptului că 
obținem bani la buget evităm și degradarea clăririi prin nefolosire. 

Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 
vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 
         8. Proiect de hotărâre referitor la: rectificarea Bugetului de Venituri si Cheltuieli al comunei 
Deveselu pe anul 2015. 

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu.    
Domnul Primar: se rectifica bugetul de venituri si cheltuieli ca urmare a sumelor primite 

pentru continuarea, respectiv finalizarea programelor nationale de dezvoltare locala pentru realizarea 
obiectivului de investitii ,, Modernizare drumuri in comuna Deveselu, judetul Olt,, si ,,Modernizare 
drum de acces statie de epurare in comuna Deveselu, judetul Olt,,. 

Domnul Ciuca Ionel: Să sperăm că în acest an primim finanțare și pentru finalizarea 
proiectelor de apă și canalizare.  

Domnul Primar: Cu toții sperăm acest lucru. 
Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 

vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 
        9. Proiect de hotărâre referitor la: rectificarea Bugetului de Venituri si Cheltuieli al SC Deves 
Prestserv SRL pe anul 2015. 

Iniţiator: Primarul comunei Deveselu.    
Domnul Primar: Asa cum stiti si dumneavoastra, operatorii economici la care institutiile 

publice sunt actionari unici, pot proceda la rectificari bugetare atunci cand au motive intemeiate in 
acest sens. 

Rectificarea bugetului SC Deves Prestserv SRL este generată de veniturile din contractul 
pentru execuția de lucrări de canalizare pentru facilitatea americană. 

Această suma este de 285 mii lei. Vor mai urma și alte rectificări pe măsură ce vor fi executate 
lucrările și va fi încasată contravaloarea acestora. 

Presedintele  de sedinta:  Daca nu sunt intrebari,  supun  la vot proiectul  de hotarare. Supus la 
vot, proiectul de hotarare este aprobat in unanimitate. 

 
      10. Discuţii, întrebări, interpelări. 

Domnul consilier Ciuca: Domnule Primar, sunt oameni care au animale si doresc o fântână pe 
izlaz. Acest lucru l-am discutat cu domnul Sfârăială Alexandru. 

Domnul Primar: Noi trebuie sa avem grijă de toți locuitorii din comună. Acești banii pot fi din 
subventia APIA, dar în acest an  s-a fertilizat islazul cu ingrasaminte chimice. 

Referitor la domnul Sfârăială Alexandru cu cine sta de vorbă, spune că primăria nu face nimic 
pentru crescătorii de animale. El a pus stana de oi  pe reteaua de apa. A mutat stana, dar dupa multe 
discutii. 

Domnul consilier Ciuca: Oamenii au argumentat ca toate localitatile au fantana pe izlaz. 
Domnul Primar: Referitor la sursa de finantare, sunt bine intentionat. 
Domnul consilier Ciuca: Am putea extinde reteaua de apa pe izlaz.  
Domnul consilier Tenea: Cine suporta costurile consumului de apa? 
Domnul Primar: Noi. Domnul Sandu anul trecut a batut la poarta altui consilier. Cand plateste 

impozitul de aproximativ 2500 lei?! este unul din speculanti.  
Domnul consilier Ciuca: Eu sunt de acord cu dumneavoastră, dar așa cum ați spus trebuie să 

ne gândim la majoritatea cetățenilor din comună. Acesti oameni traiesc din cresterea animalelor. 
Domnul consilier Baroana: La Comanca cei care beneficiaza de apa sa-si plateasca curentul. 
Domnul consilier Ciuca: vreau sa supunem la vot, cine este de acord să asigurăm o sursă de 

apă pe islaz.  
Domnul Primar: O să solicităm să obținem cel putin trei oferte, insa din punct de vedere 

financiar avem o problema. 
Doamna consilier Andrei Alina: Bine ar fi dacă s-ar face și pe islazul de la Comanca același 

lucru. 
Domnul Primar: Crescătorii de animale de la Comanca au marele avantaj că sunt aproape de 

padure. 



Se supune la vot: doi consilieri se abtin: domnul Nicola Florin si doamna Andrei Lambica 
Neti 

Domnul consilier Tenea Gheorghe: sa vina toti la Primarie și să-și achitele taxele, să avem 
bani să facem ceea ce ne propunem pentru comună. 

Domnul Primar: in 2008-2009, cine a fost consilier si isi aminteste, consilierii PDL chiar au 
avut o propunere la Consiliul local pentru saparea unei fantani pe izlaz. 

Ca să realizăm aceste lucruri avem nevoie de sursa de finanțare. Gradul de incasare a taxelor 
si impozitelor este foarte scazut. Este abuz in serviciu angajarea de cheltuieli fara prevedere bugetara.  

Domnul consilier Ciuca Ionel: Oamenii m-au rugat sa pun aceasta problema. Referitor la 
domnul Sfârăială Alexandru, acesta a spus ca o sa plateasca impozitul dar nu acum.  

Alta discutie: 
Domnul Primar: Domnul Ganea doreste sa defrisam toti pomii din cimitir. 
Domnul consilier Ciuca Ionel: Dar avem voie sa taiem pomii?! 
Domnul Primar: nu vor fi tăieri de arbori se va face toaletarea lor, numai lăstărișul care 

împiedică accesul la morminte va fi curățat. 
Domnul Primar: De marți vom începe îndreptarea drumurilor cu un greder pe care îl vom 

închiria. 
Domnul Primar: Domnilor consilieri, am descoperit alte ilegalitati în Primaria Deveselu, la 

contabilitate.  Aceste ilegalități au fost făcute de doamna  Ignat Georgeta care a fost contabil în acea 
perioadă. Acum  este în concediu pana în luna iunie. Nu va mai putea rămâne să-și desfășoare 
activitatea   într-un compartiment unde se lucrează cu banii. Dacă rămâne în cercetare, probabil va fi 
mutată la alt loc de munca din cadrul primariei, cu alte atribuții. 

Se va intruni comisia de disciplina, in urma documentelor eliberate de procurorul de caz.  
Cea mai grea problema o constituie diferențe de salarizare pana în iunie 2012.  
S-a facut verificarea în contabilitate pentru anul 2012 si s-a constatat o diferență de doua-trei 

ori mai mare a sumelor virate către bancă pentru plata salariilor față de ștatul de plată întocmit. 
Salariatii erau puțini și se vede foarte clar situația. Eu nu pot să mai lucrez cu un asemenea 

salariat. In anul 2014, tot ea a facut salarizarea (dar pentru Banca).  
Domnul Primar: O altă problemă: In iunie 2011, prin HCL se reduce organigrama cu trei 

posturi si astfel au fost disponibilizati: Carabet Dumitru, Copilescu Georgeta si Sandu Costel. 
Primarul a emis dispozitiile  si le-a fost incetat contractul de munca. Au fost judecați de acelasi 
judecator, și reprezentați în instanță de același avocat care era plătit de Primaria Deveselu.  

Prin nerecurare, au castigat drepturile: 60.000 lei. Din banii de vânzare morii Comanca au fost 
platite drepturile salariale câștigate de cei trei în instanță. 

Domnul Beciu, fostul primar,  a  spune ca are banii prevazuți și îi angajeaza iar.  
In 2007-2008, modernizeaza Scoala si Gradinita din satul Deveselu. Incheie astfel contract in 

valoare de 2.570.000 lei, pe 20 de zile, cu SC Dan Invest SRL. Dirigintele de santier este acelasi care 
a fost si pentru sala multifunctionala din satul Deveselu.  

In anul 2007 au fost vandute cabinetele medicale. Terenul din contractele de vânzare – 
cumpărare este mai mult decat s-a platit.  

Va rog sa votati, pe cine imputernicim sa reprezinte interesele comunitatii?  
Domnul Genes, angajat doua luni, cu un salariu de 1800 lei. Fata de modul in care a fost 

angajat, Institutia Prefectului s-a autosesizat considerand ca a fost un abuz in serviciu.  
Domnul Beciu este cercetat in dosarul penal pentru incasare de sporuri – 85.000 lei, iar pentru 

fondurile  APIA are dosar la DNA.  
Ma invinovateste ca am achizitionat buldoexcavator. Inainte de a-l achizitiona m-am 

documentat foarte bine la Prefectura Olt.  
Domnul Beciu a reprezentat Primaria.  
Domnul consilier Ciuca: Nu putini avocati sunt dupa gratii. 
Diferentele salariale din verificarile anilor 2008-2012 sunt de aproximativ de un miliard pe an. 
In anul 2008, la alegeri, comisia de votare a încasat sume odată prin casierie si odata pe card. 
Pentru cine vine dupa mine, nu vreau sa fiu complice la ce au facut predecesorii mei. Oricand 

o sa fiu la dispozitia Consilului Local pentru a da explicatii.  
Sunt doua dosare penale întocmite pentru neregulile depistate din primărie. 
Tot ce inseamna contencios administratriv, este sectie separata la Slatina. 



Domnul consilier Ciuca: nu pot sa ramana lucrurile asa. 
Vot – unanimitate pentru ca domnul Primar să reprezinte comuna Deveselu în instanță pentru 

recuperarea prejudiciului. 
Domnul Primar: Mai avem o problema cu domnul Macesanu Marian. L-am invitat să vină la 

ședința de consiliu, văd că nu s-a prezentat. Domnul viceprimar, vă rog să mergeți și să-l invitați din 
nou. 

Domnul viceprimar părăsește sala de ședință și se deplasează la magazinul deținut de 
Macesanu Marian care este situat lângă primărie. 

La revenirea în sală domnul viceprimar comunică faptul că domnul Macesanu Marian refuză 
să vină în fața consiliului local. 

Domnul Primar: Pentru lucrările executate la sala multifuncțională din satul Deveselu, s-a 
facut raport de expertiza a constructorului. Expertul  a gasit ca raportul Curții de Conturi este intocmit 
corect.  

Constructorul a recunoscut prejudiciul stabilit de Curtea de Conturi și a fost de acord să 
restituie sumele datorate calculate la zi cu dobânzile ferente care se ridică la 60.000 lei. 

Vom folosi banii tot pentru investiții, vom realiza rețeau de utilități (apă și canal) la clădirea în 
care este sediul primăriei. 

 Domnul Baroana Petre – consilier primar: Preotul din satul Comanca sa-si retraga gardul, a 
iesit pe domeniul public cu 1,5 m. 

Domnul Primar: Noul preot care a venit la biserica din satul Deveselu a solicitat sprijin pentru 
locuința parohială. Noi am ajutat biserica, am susținut o parte din cheltuielile necesare pentru 
renovare. 

Vă rog să vă pronunțați dumneavoastră dacă este oportun să facem aceste cheltuieli pentru 
casa parohială. 

Domnul consilier Ciucă Ionel – eu sunt de părere că ar trebui să se gospodărească singur. 
Construcția este într-o stare bună, iar branșarea la rețeau de utilități o poate face treptat. 

Nu au fost mai fost alte discutii, drept pentru care domnul presedinte de sedinta Tudor Aurel 
declara inchisa sedinta ordinară. 

 
 

                PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                                                      SECRETAR, 
 
                           Aurel TUDOR                                                              Eugenia GHEORGHE 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


